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Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________ 
   
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
 
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  vacant 
 
waarnemend voorzitter Jan Rietberg    
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester & Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
tentoonstell.penningm. Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs 
 
tentoonstell.secretaris Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
   Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
ringencommissaris Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
   Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld  
 
materiaalbeheer  Simke Zijlstra     tel. 0519-321794 
   Burmaniastrjitte 5    9133 MV  Anjum 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
          
 

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/


 
 
Voorwoord 
 
In de nacht dat ik dit schrijf verwacht het KNMI  voor het eerst  matige vorst. 
Dat kan de nodige problemen opleveren, waterbakjes die bevriezen, kranen 
die afgesloten moeten worden, oppassen dat de kammen van de hanen niet 
bevriezen, en dus meer werk.  Mogelijk is het gunstig voor het afremmen van 
de verspreiding van de vogelgriep, maar dat weet ik eigenlijk niet zeker. Wat 
een geluk dat wij op onze show de afdeling veren nog mee konden laten 
draaien.  Het niet doorgaan van een show brengt toch de nodige problemen 
met zich mee:  de frustratie van veel werk voor niets en: hoe lossen we dat 
financieel weer op. Momenteel is het stil op de shows die wel doorgaan, er 
kraait niet een haan. We hopen dat het zo spoedig mogelijk weer 
verantwoord is  om pluimvee in te sturen naar een show, want de meesten 
van ons willen toch nog wel even wat laten zien lijkt mij. 
  
Onze show is grotendeels naar wens verlopen. Natuurlijk blijft er altijd wat te 
wensen over. We hebben de show geëvalueerd met de tt commissie. We 
hadden daarvoor  deze keer als vergaderlocatie  de sporthal in Holwerd 
gekozen.  Meer daarover  leest u in het evaluatieverslag in deze hobby.  
Ik heb eens even nagegaan hoeveel mensen  op de Frieslandshow  een of 
meer prijzen hebben gewonnen en kwam tot de ontdekking dat op zes fokkers 
na iedereen een prijs had gewonnen. De ene prijs is wat royaler dan de 
andere, maar het stimuleert toch wel denk ik. 
Het effect dat we verwachtten van het binnenhalen  van de bondsshow viel 
ons een beetje tegen, dat voegde niet veel toe.  
 
Op bestuurlijk  niveau worstelen we nog steeds met personele problemen. De 
penningmeester is niet herkiesbaar  als penningmeester maar wil eventueel 
wel een andere bestuursfunctie. We zoeken naarstig naar een nieuwe 
penningmeester. Hugo Bruinsma heeft vanwege persoonlijke 
omstandigheden besloten als vice voorzitter en als bestuurslid te stoppen. De 
functie van voorzitter was al vacant, zowaar een hele opgave de boel op de 
rails te houden.  Meerdere mensen zijn al gevraagd, maar tot nu toe zonder 
resultaat. Willen we onze vereniging draaiende houden, dan moeten een 
aantal leden bereid zijn de bestuurlijke taken uit te voeren. Dat is een 
gegeven.  We zijn benieuwd wie  de handschoen oppakt. 
 
Ik hoop dat we deze winter toch nog mogen beleven dat  de fokkers van 
“haren”en  “veren” elkaar kunnen ontmoeten op een paar shows, en wens 
jullie alvast een goede kerst en een gezonde en gezellige jaarwisseling toe. 
 
Jan Rietberg 



De Trimmer – De Frieslandshow – De Trimmer 
 
Aan deze vanzelfsprekendheid is toch wel onverwachts een einde 
gekomen. Al jaren is er sprake van een mogelijke afbraak van de oudste 
sporthal in Dokkum. Grote plannen over de herinrichting van het 
Harddraverspark doen al jaren de ronde. De economische crisis deed de 
plannen min of meer in de ijskast komen, maar los van die crisis stond het 
gebruik van de Trimmer als evenementslokatie al enige tijd ter discussie. 
De brandweer, een belangrijke instantie waar het gaat om het verlenen 
van evenementsvergunningen heeft al een aantal jaren bedenkingen geuit 
over de brandveiligheid van de Trimmer. Een aantal jaren van 
dispensaties volgde. Nu staan we voor 2017, maar nu weigert de 
bepalende instantie die dispensatie. Wat eigenlijk al jaren aan zien te 
komen is, valt ons nu als een koude douche op het lijf. Geen 55e 
Frieslandshow in de Trimmer. Een show moet bij het Facilitair Bureau 
(het uitvoeringsorgaan van KLN en NBS samen) tijdig aangemeld 
worden. Uiterlijk 1 november in het jaar voor de show. Voordien moet 
echter de show bij de Provinciale Afdeling ingebracht zijn. De 
Provinciale Afdeling legt alle showaanvragen uit de provincie naast 
elkaar, bekijkt een en ander inzake overlappingen en concurrentie en dient 
het hele pakket na akkoordbevinding in bij het FB. De aanvraag voor de 
show is in juli de deur uitgegaan naar de gemeente Dongeradeel met als 
doel: De Trimmer. In augustus kregen we van de gemeente te horen, dat 
de Trimmer niet meer te huren was, of we onze aanvraag maar wilden 
aanpassen. We hebben toen gekozen voor de Doelstien. De voorlopige 
vergunning hebben we ook gekregen. Jan Rietberg en ondergetekende 
zijn in gesprek gegaan met de afdeling Sport. We hebben de hal bekeken. 
Ik kende de hal al vanuit mijn basketballactiviteit. Maar je bekijkt de 
accommodatie vanuit onze hobby, de kleindierwereld heel anders! De 
bereikbaarheid voor aanvoer van de spullen, de bereikbaarheid van het 
zaalgedeelte voor publiek en inzenders. Een paar knelpunten. De 
temperatuur in de hal, niet onbelangrijk! Kou is voor ons mensen in de 
Trimmer wel geleden, maar voor de dieren was de frisheid misschien juist 
wel een stuk beter, dan de vijf graden hoger van de Doelstien. Even de 
kachel uitzetten geeft direct niet het gewenste effect zo werd ons duidelijk 
gemaakt. De doorslag, waarom we uiteindelijk NIET voor de Doelstien 
hebben gekozen was de voorwaarde van de vloerafdekking. De sportvloer 
-bepaald geen evenementenvloer- moest afgedekt worden met meer dan 
landbouwplastic. Zo’n afdekvloer is een kostbare zaak, dat bleek uit de 
prijsopgave, die we daar over kregen € 2300,00 excl. BTW + levering van 
hand en spandiensten bij het leggen en opruimen. 
 
 



De 55e Frieslandshow – MFA Holwerd – De 55e Frieslandshow 

   
We hebben om ons heen gekeken en hebben ons oog laten vallen op het MFA 
in Holwerd. De eerste contacten waren allerhartelijkst. Vanuit het MFA 
bereikte ons de vraag, waarom we in de Trimmer landbouwplastic 
gebruikten. Kennelijk had men zich georiënteerd – de site van Frisia 
bekeken? Dat landbouwplastic was in Holwerd NIET nodig! Er ligt een 
evenementenvloer, waar ook popconcerten op gehouden worden. Voor een 
nadere oriëntatie ben ik op bezoek gegaan. Wat een geweldige accommodatie 
hebben ze daar in Holwerd! Gewoon super! Echt een Multifunctionele 
Accommodatie. Inmiddels is de tentoonstellingscommissie ook al ingewijd in 
het MFA. We hebben onze evaluatie van de 54e daar gehouden. En uiteraard 
hebben we vooruit gekeken naar de 55e Frieslandshow, juist ja in het MFA in 
Holwerd. Voor een aantal leden is het een terugkeer naar…. HOLWERD. Ja 
daar waren we vroeger ook: bij DE DELTA. Verhalen herleven, 
herinneringen worden opgehaald, maar we kijken zeker ook vooruit! We 
gaan in oktober 2017 vol voor de 55e in het MFA in Holwerd. 
              HAA 
 

 



 
 
1 oktober 2016 
 
“Foarút mei de handel”  Zo dacht ook het bestuur 
van Frisia en toog op 1 oktober met 
promotiemateriaal en een tent vol met kleinvee 
naar de Sintrale As. Een uniek gebeuren op de 
nieuwe 4 baans weg tussen Dokkum en Nijega 
die in oktober werd geopend.  “Foarút oer de As 
mei de handel” was het thema en hiervoor 
organiseerden ondernemers met de inwoners 
Noordoost-Fryslân een 9 kilometer lange 
handelsroute op de Sintrale As. De handelsroute 
bestond uit bedrijfspromoties, braderie, 
rommelmarkt, demonstraties, alternatieve 
voertuigen, muziek en theater. Een eenmalige 
unieke gelegenheid om de handel in Noordoost-
Fryslân eens goed op de kaart te zetten. Frisia 
was er bij. Het evenement trok tienduizenden 
bezoekers(!) dus we staan op de kaart! 
 
   Germ Durk 

 



Ledenlijst 
 
In een vervolg op wat we in HOBBY 4 van 2015 hebben gepubliceerd nu 
wederom een oproep om gegevens aan te reiken voor de te publiceren 
ledenlijst. Onderstaande tekst is ontleend aan HOBBY-2015. 
Op de ledenvergadering van september 2015 kwam Jelle Terpstra met 
het voorstel om bij Hobby 1 van het kalenderjaar een ledenlijst bij te 
voegen met hobbygegevens. Het bestuur heeft toegezegd te proberen deze 
wens gestalte te geven. Dat betekent, dat we bij deze de vraag stellen aan 
AL ONZE LEDEN de gegevens aan ons door te geven, zodat we een 
actuele lijst kunnen produceren. Ook willen we de gegevens op de 
website van de Frieslandshow publiceren. Daar staan al de nodige 
gegevens, maar volledig zijn die gegevens niet.  
Zie: www.frieslandshow.nl fokkers Frisia. Daar staan fokkersgegevens, 
die aanvullingen behoeven. 
Graag zouden wij de gegevens in de loop van januari volledig hebben, 
zodat we voldoende tijd hebben om de lijst te kunnen produceren als 
bijlage bij Hobby 1. 
Om enige richting te geven voeg ik volgende overzicht bij: 
 
  A B C 
Naam     
Adres     
Postcode     
Woonplaats     
geboortedatum  X   
Telefoon 1     
Telefoon 2     
e-mail     
Website     
Fokkersnr KLN  Lid sinds   X   
Fokkersnr NBS  Lid sinds   X   
Lid van Frisia sinds    X   
Diergroepen       
Rassen 1       
Rassen 2       
 
A = deze kolom kunt u gebruiken om aan te geven, dat u bepaalde 
gegevens NIET gepubliceerd wilt zien op de ledenlijst of de website.  
 
 

http://www.frieslandshow.nl/


Vervolg ledenlijst 
 
Een aantal gegevens zullen we niet aan de lijst en de website toevoegen, 
daartoe hebben we in kolom A reeds een aantal kruisen gezet. Over die 
gegevens willen we overigens wel graag beschikken i.v.m. jubilea e.d. 
 
B = kolom voor de verwerking voor samenstellen van de papieren 
ledenlijst 
 
C = kolom voor de verwerking van de gegevens op de website. 
 
Bij diergroepen vermelden: konijnen – cavia’s – hoenders – 
dwerghoenders – serama’s – watervogels – siervogels – sierduiven. Dit al 
naar gelang welke diergroepen u houdt.  
 
Bij rassen vermeldt u welke rassen u houdt. 
 
Tot slot: Het formulier zoals hier voorgaand is weergegeven zal ik als 
bijlage in een e-mail naar alle mij bekende e-mailadressen van leden van 
Frisia sturen in de week nadat de Hobby is verschenen. U kunt dat 
formulier gebruiken om de gegevens per mail bij mij te bezorgen. U kunt 
ook voor een andere weg kiezen nl. het formulier afdrukken en het postaal 
bezorgen dan wel persoonlijk te bezorgen. 
 
     Namens het bestuur: 
     Arie Hagedoorn 
 
 

 
54e Frieslandshow 20 t/m 22 oktober 2016  

 
Schrijven / aandragen op de Frieslandshow 
 Ons werd gevraagd om een stukje te schrijven als aandrager en schrijver 
op de laatst gehouden Frieslandshow. 
Ons zijn Rein en Siebe. 
Wij waren ingedeeld bij Fons Verrijdt. Volgens mij was dit al voor de 
derde keer op rij op de Frieslandshow. 
Na welkomst en koffie werd om ongeveer 9 uur begonnen met de 
keuring. Fons kreeg 42 konijnen en 14 cavia’s voor zijn kiezen.  



Geen absenten. Het is bij Fons altijd wel plezierig schrijven; hij ziet het 
tempo waarmee je schrijft, gaat het keuren in verhouding tot het schrijven 
te vlug dan past hij dat vlot aan. 
Je kunt hem ook altijd vragen hoe het betreffende ras er uit hoort te zien. 
De keuring ging vrij vlot mede door toedoen van Rein, die de konijnen en 
de cavia’s welke hij bracht, gelijk op de weegschaal zette. Het is ook 
altijd interessant om te zien hoe de keurmeester bepaalt welk dier het 
beste van het ras is en welk dier aan het eind van de keuring zijn 
allerbeste keuze is. 
Heb trouwens ook altijd respect voor de aandragers, dat die de dieren 
ongeschonden bij de keurmeester op tafel zetten. 
Bij de konijnen varieerden de predicaten van G tot F. Dus geen enkel dier 
met een uitsluitingsfout. De cavia’s scoorden ook prima. Prachtige dieren. 
Na de gewone keuring moest Fons ook nog een proefkeurinkje doen op 
bepaalde kleur kleurdwergen, waar hij examen voor moet doen. 
Al met al een lange zit en stijve vingers, maar je steekt er alle keren weer 
wat van op.  
      Siebe de Graaf 
 

  
Voor de keuring inloop in de kantine bij de Trimmer 
 
De 54ste show vond ik een succes, helaas de laatste in de Trimmer. 
Ook het aantal dieren viel niet tegen (kan altijd meer natuurlijk) gezien de 
R.H.D problematiek. Bijvoorbeeld, op de Vlaamse reuzen dag maar 160 
dieren tegen normaal 375 dieren! 
De keuring verliep zeer vlot met Verrijdt, Siebe en ondergetekende met 
aandragen. Verscheidende rassen passeerden de revue beginnende met de 
altijd imposante Vlaamse reuzen van onze collega topfokker Jaap 
Poutsma tot de Gronings sprekende russen (hoe verzin je het). 
De resultaten waren voor iedereen wisselend wat onze hobby ook zo 
boeiend maakt. 
Het belangrijkste is het plezier met elkaar, en tussen de kooien. 
Met Daan stro halen en het met elkaar opbouwen van de show, en ook 
met veel mensen weer afbreken maakt zo'n week altijd weer bijzonder. 



Erg belangrijk vind ik het met elkaar omgaan, daarbij een ieder in zijn 
waarde latend en ook een luisterend oor voor elkaar hebbend. Deze 
eigenschappen zijn mijns inzien onmisbaar, om er met elkaar een leuke 
week van te maken, waarbij het in stand houden van een complete 
standaard met zoveel rassen, (in competitie) een machtig mooie hobby is, 
die hopelijk nog zeer veel jaren mag duren.  
      Rein Halbersma 
    

   
Waarover spraken zij?                            De eindkeuring in volle gang… 
 
Schrijven op de Frieslandshow bij een verenkeurmeester 
Ik heb op deze Frieslandshow bij keurmeester Theo Kiewiet geschreven. Het 
was een hele leuke ervaring. Hij keurde o.a. de leghorns en leghornkrielen en 
de Orpington krielen. Leghorns zijn altijd mooi om te zien, maar op de 
keuring blijkt dat patrijs en zilverpatrijs  helemaal niet zo eenvoudig zijn als 
ze in eerste instantie er uit zien. Des te knapper dat er toch een zilverpatrijs 
Leghorn naar de HEP ging.  
De Orpington krielen waren meer aan elkaar gewaagd dan de leghorns. Zeker 
de hanen waren lastig. De grotere hanen leken het beste te zijn, maar omdat 
ze wel vol van bouw waren maar eens op de weegschaal. 
Dan is er ineens een ander beeld, want nu bleek de kleinere wel de betere. De 
grootsten waren bijna 400 gram te zwaar, de kleinste 100 gram… dat is veel 
bij krielen ook sommige hennen waren wel 300 gram zwaarder dan de 
standaard. Een hele kunst dus nog.  
Ik heb deze dag veel opgestoken van de vele kleuren die we gekeurd hebben. 
Later mocht ik de HEP jurering nog bijhouden. Er werd met bordjes gewerkt 
met de punten 6 t/m 10. 
Bij de grote hoenders was de jury het roerend eens, de New Hampshire van 
Evert Ringia werd glorieus kampioen en kreeg zelfs een U97!  
Bij de krielen was het veel meer aan elkaar gewaagd en was de Ko Shamo 
van Tjoelker de winnaar. Al met al een leuke dag gehad en genoten van alle 
dingen die ik geleerd heb. 
      Siep Leegstra 



 

  
De heer en mevrouw Tjoelker uit Norg met hun winnende dwerghoen in kooi 401 
de Ko Shamo blauwtarwe. Rechts op foto Marchien Hagedoorn. 
 
Keuring Herke Brinkman 
Aan mij het genoegen om de Bergse Kraaiers van Jacobs te keuren. Twee 
hanen: 1e haan fraai van type, kleur en tekening. 2e haan heeft verkeerde 
staartinplant en wit in de staartpartij. Twee hennen, een mooi gave hen 
ook goudbruin met zeer goede kleur op lichaam en borst 1 ZG 95, de 
andere hen had te weinig tekening (kleur) op rug en te weinig goudbruin 
in borstkleur, wit in de staart en sporen aan de benen. Heel mooi voor de 
fokker met zo’n F haan en ZG 95 hen, daar kun je verder mee vooruit. Ik 
moet bekennen, dat dit de eerste keer is, dat ik Bergse Kraaiers keur na 30 
jaar keurmeester te zijn. Dat zegt vooral iets van de zeldzaamheid van dit 
ras in Nederland! 
New Hampshires roodbruin. 1x F-haan, zag liever nog wat meer dijbeen. 
Hennen roodbruin met 3 x F van een fokker, die weet om bij de top te 
blijven bij de speciaalclub als ook op de tentoonstellingen. De 2e F was 
qua oogkleur beter dan de 1e F, maar in totaliteit was de 1e net even 
completer. Met name de doorkleuring van de staartdekveren bepaalde de 
plaatsing. Later werd de hen mooiste van de hoenders en de hep-jury 
bekroonde het dier met een U. 
Roodbruin blauwgetekend: Fraaie haan van Hoogland, ook een prachtige 
blauwgetekende hen van Hoogland. Het is een kunst om de blauwe kleur 
goed te krijgen zonder kleurspatten van zwart. Blauw is een intermediaire 
kleur en feitelijk niet vast te leggen. 
Friese kriel: Piet Hoekstra bracht een hen in de kooi met eigenlijk een U-
pelling overal op rug en vleugels en op zadel, met ook nog een mooie 
verhouding van 50% grondkleur. Alleen de grootte is goed voor de 
opmerking: moet niet forser van bouw. De oogkleur kan iets meer 
oranjerood. Wel de mooiste friese kriel. 



Citroenpellen van Rico Paulus, prachtige fraaie dieren van type en kleur. 
Haan de bijsikkels fraai omzoomd, de grote sikkels te weinig zoming. Het 
keuren van tekeningdieren is verre van simpel. Het totaal dient bepalend 
te zijn. Negen onderdelen zijn er maar zo te onderscheiden: 

1. Pelling die moet zwart zijn;  
2. Er mag geen pelling in de halskraag zijn; 
3. Lichaamskleur moet gelijkmatig zijn; 
4. Pelling op rug, zadel en vleugels moeten van gelijke pelvorm en 

grootte zijn. 
5. 50% pelling en 50% kleur 
6. De vleugeltekening 
7. De staartpelling 
8. Vrij van nerf op lichaam 
9. 2 vingers breedte schone hals (zonder pelling) 

De hen van Hoekstra was in dit verband een hoogstandje. Bij Rico zijn 
hennen in citroen vond ik in verhouding tot vorig jaar de pelling niet zo 
mooi begrensd. Toch showde Rico Paulus van de 10 hennen 6 dieren met 
een F.  De geelwitpel hen met ZG 94; de zwarte hen viel me voor 
eenkleurig dier tegen. Koekoek haan met ZG 94; wel een fraaie koekoek 
hen met de juiste kleur zonder stiptekening op het zadel. 
Watermaalse Baardkrielen: in wit 1 Haan en 2 hennen van Storm. 
Die weet altijd weer fraaie dieren in de kooien te zetten. 3x F met 
aanmerkingen: iets smut in gevederte en van de laatste hen: kam kan 
mooier. In zwart. Dieren van Schreiber. Een fraaie hen, die het in het 
kamwerk moet afleggen tegen de witte van Storm. De rasprijs derhalve 
voor Storm. 
 

Sebrights in goud.Tophanen 2 x F voor Hagedoorn en 1 x 
F voor Johannes Heddema. Bij de hennen 2 x fraai voor 
Heddema met brede veren en smalle strakke omzoming, 
fraaie purperkoppen en fraaie types.  
Zilver: Johannes Heddema met een prachtige 1F haan 
met fraaie kam, mooi laag op het kopje, brede veren en 

fijne strakke omzoming. In de hennenklasse had Heddema 
de 1eF en Hagedoorn 2eF met prachtige types met fraaie purperkoppen. 
Beide fokkers weten elk jaar weer het hoge niveau vast te houden met 
topdieren. 
Het was mijn dag wel met deze favouriete rassen, 
ik kon mij uitleven en met een schrijfster, die ook 
van de keuring genoot en veel belangstelling 
toonde al met al een fijne keuring.   
 
     Herke Brinkman. 



Kampioenen op de 54e Frieslandshow         

  
Gauke de Vries winnaar bij de 

konijnen 
Evert Ringia zegeviert bij de hoenders 

 
 

Ype Stielstra bracht de fraaiste 
sierduif in de kooi 

De familie Tjoelker scoorde de winnende 
dwerghoen 

De jeugdkampioenen 

   
Berend Jan de Graaf 
Mooiste dwerghoen 

Angelina de Bruin 
Mooiste konijn 

Cklasse 

Cor Tuinstra fraaiste 
hoender 



Eren en waarderen  

  

Prijzen leden Frisia 

 

  
2 winnaars van de MEERJARENPRIJS 

  
Winnaars van  bondsmedailles 

 

  



Impressies van de 54e Frieslandshow 

  

  

  

  
 

 



Hoofdereprijzen konijnen: 
Nr Omschrijving Kooi Inzender 
K1 Mooiste konijn van de 54e Frieslandshow 555 G. M. de Vries 
K2 Groep 1 – kleur mooiste 455 G. D. de Vries 
K3 Groep 1 – kleur mooiste op 1 na 595 Y. Kroodsma 
K4 Groep 2 – tekening mooiste 476 J. Heeringa 
K5 Groep 2 – tekening mooiste op 1 na 548 J .P. Posthumus 
K6  Groep 2 – tekening mooiste op 2 na 509 H. Harte 
K7 Groep 3 – verzilvering mooiste *) 556 G. M. de Vries 
K8 Groep 4 – patroon mooiste 523 D. Plutschouw 
K9 Groep 4 – patroon mooiste op 1 na 479 F. v.d. Veen 
K10 Groep 5 – wit mooiste 636 Y. Kroodsma 
K11 Groep 6 – hangoren 529 J. Terpstra 
K12 Groep 7 – haarstructuur mooiste 490 Norah Jansen 
 C-klasse   
JD1 Mooiste 460 Joh. Nicolai 
JD2 Mooiste op 1 na 610 Anton Meekma 
JD3 Mooiste op 2 na 431 J. H. Kroodsma 
 Leden Frisia   
FL11 Mooiste ram 455 G. D. de Vries 
FL12 Mooiste voedster 424 H. Canrinus 
 Jeugdleden   
FL21 Mooiste konijn 490 Norah Jansen 

Hoofdereprijzen Cavia’s 
 Mooiste cavia 642 R. de Vries 

Hoofdereprijzen hoenders: 
Omschrijving Kooi Inzender 
Mooiste hoen 164 E. Ringia 
Mooiste hoen van de andere groep 183 J. Spoelstra 
Mooiste hoen uit Friese/Lakenvelder hoenders 120 M. Wiersma 
Mooiste hoen uit zijdehoenders / yokohama’s 185 J. Spoelstra *) 
Mooiste hoen uit New Hamshires / Wyandottes 170 W. Hoogland *) 
Mooiste hoen uit Houdan/Marans/Andalusiërs/ 
Leghorn/Bergse kraaier 

142 H. Brinkman 

Mooiste hoen uit Houdan/Marans/Andalusiërs/ 
Leghorn/Bergse kraaier op 1 na 

136 K.S. Jacobs 

Leden Frisia   
Mooiste hoender haan 160 E. Ringia 
Mooiste hoender hen 164 E. Ringia 
Jeugdleden   
Mooiste hoen jeugdlid 157 Cor Tuinstra 

 



Hoofdereprijzen dwerghoenders: 
Omschrijving Kooi inzender 
Mooiste dwerghoen 401 C.K. Tjoelker 
Mooiste dwerghoen van het andere geslacht 398 Sita Herder 
Mooiste wyandotte / New Hampshire kriel 363 J.A. Rietberg 
Mooiste wyandotte/ New Hampshire kriel op 1 na 371 J.A. Rietberg 
Mooiste Hollandse kriel+kuif/Drentse/Friese/ 
Barneveldse 

244 S. Heddema 

Mooiste Hollandse kriel+kuif/Drentse/Friese/ 
Barneveldse op 1 na 

226 P.G. Hoekstra 

Mooiste Sebright / Java kriel / Australorpkriel 288 J. Heddema 
Mooiste Sebright / Java kriel / Australorpkriel op 
1 na 

298 J. Heddema 

Mooiste Watermaalse / Antwerpse baardkriel 269 R.M. Storm 
Mooiste Orpington / Vorwerkkriel 278 S. Mast 
Mooiste zijdehoen / Ko Shamo / Yokohama kriel 411 S. Leegstra *) 
Mooiste zijdehoen /Ko Shamo/Yokohama kriel op 
1 na 

400 J. Spoelstra *) 

Mooiste leghornkriel NT 330c S. Heidstra 
Leden Frisia   
Mooiste dwerghoender haan 363 J.A. Rietberg 
Mooiste dwerghoender hen 398 Sita Herder 
jeugdleden   
Mooiste dwerghoen jeugdlid 356 Berend Jan de Graaf 

Hoofdereprijzen watervogels 
Mooiste watervogel 2 H. Gulmans 

Hoofdereprijzen oorspronkelijke duiven 
Mooiste oorspronkelijke duif 23 M. Westerhof 

Hoofdereprijzen serama’s 
Mooiste serama 17 J. Venema 

Hoofdereprijzen sierduiven: 
Mooiste sierduif 45 Y. Stielstra 
Mooiste sierduif andere geslacht 91 A.Hagedoorn 
Mooiste tuimelaar / hoogvlieger 104  Y. Stielstra 
Mooiste meeuw 60 A.Hagedoorn 
Mooiste vormduif 32 P.G. Hoekstra *) 
Mooiste vormduif op 1 na 39 Y. Stielstra *) 
Mooiste kleurduif 86 A  de Vries 
Mooiste duif uit: kroppers / structuurduiven 25 Y. van Hijum 
Leden Frisia   
Mooiste doffer 45 Y. Stielstra 
Mooiste duivin 91 A.Hagedoorn 
*) 1 HEP-prijs per dier 



 

 

 



 
Notulen vergadering tentoonstellingscommissie  
PKV Frisia Dokkum e.o.  Datum:  9-11-2016. 
 
Aanwezig: Henk Canrinus, Germ Durk de Vries, Ype Stielstra, Martinus 
Westerhof, Simke Zijlstra, Rein Halbersma, Arie Hagedoorn, Jan Rietberg, 
Daan Plutschouw, Jelle Terpstra en Siep Leegstra. 

o Jan Rietberg opent de vergadering en vertelt dat we straks ook een 
rondleiding krijgen door de hal met het oog op volgend jaar. 
Evaluatie 54e Frieslandshow 2016.: 

o Vooraf: er zijn een aantal opmerkingen gekomen over het 
vraagprogramma. Het prijzenschema hoeft niet helemaal 
meegestuurd te worden. Een korte samenvatting op de laatste pagina 
is afdoende. Het gehele schema kan op aanvraag ingekeken worden 
maar is eigenlijk voor intern gebruik. Arie zorgt dat er een 
exemplaar op het secretariaat is wat ingekeken kan worden.  

o de vermelding dat we graag de nummers van alle dieren krijgen voor 
een complete catalogus wordt als positief ervaren, een goede 
catalogus wordt gewaardeerd. Er zijn echter elk jaar mensen die niet 
hun nummers opgeven, hier kan je bijna niet onderuit maar als het 
meeste bekend is kan dat alvast in het systeem gezet worden.  

o De viertallen / kwartetten: Er wordt voorgesteld dat we voor  
konijnen en duiven weer het kwartet inrichten; d.w.z. 2 jonge dieren 
M&V en 2 oude dieren M&V. 

o Voor de kippen wordt er het viertal ingericht 4 dieren met wel beide 
geslachten. Arie werkt hier een voorstel voor uit. 

o De meerjarenprijs zal dan altijd een individueel zijn wat meerdere 
jaren meedoet, sommige fokkers kunnen geen kwartet of viertal 
leveren, dan is dit toch een motivatie ook een ouder dier in te sturen.  

o Tijdens de opbouw en de show zelf: 
De taakverdeling moet breder gespreid worden, er wordt heel veel 
door Arie gedaan. Dit moet in het draaiboek verwerkt worden. 

o Voor 2017: Catering: de hal in Holwerd zou evt. catering kunnen 
leveren, hier moeten we over in gesprek. 

o Plastic hoeft niet gelegd voor de hele show maar we moeten wel 
goede afspraken maken dat als er wel iets mis zou gaan wij geen 
verantwoordelijkheid dragen, contractueel vast laten leggen. 

o Voor onze kant geld wel dat b.v.de losse volières wel op een 
ondergrond komen en met scherpe voorwerpen dienen wij ook 
voorzichtig te zijn.  Er wordt geopperd dat we misschien wel banen 
kunnen leggen, Ype noemt dat dit ergens anders ook gebeurt na 
schade van urine van konijnen.  

 
 
 



 
o Opbouw:  ontsmetten/stokken /bedrading/spaanders stro aanbrengen. 

Eerst dienen de kooien ontsmet te worden, dan moeten de stokken 
geplaatst worden. Stokken moeten aan de buitenkanten geplaatst 
worden.  Er wordt genoemd dat dan eigenlijk de spaanders en stro 
ingelegd moeten worden zodat de kleppen nog open kunnen. Dan 
kan daarna de bedrading en kooinummers aangebracht worden. Jelle 
geeft aan dat stro altijd goed aangeschoven moet worden, ook tijdens 
de keuring, zo voorkom je dat er veel stro buiten de kooien geraakt.  
Wel deze taken vastleggen in het draaiboek, genoemd word dat Piet 
Hoekstra vaak de bedrading etc doet.  

o Bewegwijzering naar de hal toe: Er moet een vergunning 
aangevraagd worden bij het waterschap voor borden bij de 
bewegwijzering naar de hal toe. Als dit niet gebeurt kunnen ze 
weggehaald worden.  

o Er moeten 10 bordjes bijkomen richting de hal.  In het 
vraagprogramma komt een plattegrond /routebeschrijving. 

o Bij de duiven dient er vooraf voer en water in de kooien aanwezig te 
zijn. In het draaiboek plaatsen. 

o Meerwaarde provinciale bondsshow:  er is weinig meerwaarde 
ervaren van de bondsshow, temeer daar er geen afgevaardigde de 
prijzen kwam uitreiken. Ook was onbekend dat de bondsprijzen 
alleen te winnen waren voor mensen met een fokkerskaart bij een 
Friese vereniging. 

o Advertenties: Voor 1 juli 2017 moet bekend zijn wie welke 
advertenties ophaalt. Dan half september wil Germ Durk deze 
hebben zodat een eventuele wijziging ook gemaakt kan worden. 
Advertenties horen bij het budget van de show; er is dan ook al 
eerder helder wat de opbrengst is. 

o Germ Durk doet de advertenties die dit jaar bij Arie waren 
ingedeeld.  

o Rein geeft aan dat hij zijn eigen advertentie van de Hobby ook in de 
catalogus wil plaatsen. 

o Verkoopbureau: hier moet een vast iemand op, taak in draaiboek 
zetten. De verkoopkaarten moeten op de keurdag geschreven worden 
en na afloop van de keuringen direct opgehangen worden. 

o Ondersteuning predicaten in de computer zetten: Arie had ontzettend 
veel hulp van Wilco Koster. Hopelijk wil hij volgend jaar weer zijn 
steentje bijdragen.  

o HEP jury konijnen: Henk en Arie hadden een misverstand over het 
schrijven bij de HEP jury. We hebben afgesproken dat Henk 
Canrinus volgend jaar de HEP jury begeleidt en zelf zijn helpers / 
schrijvers daarvoor vraagt.  
 



o De C- keuring voor de HEP jurering op is een betere volgorde, nu is 
de opbouw naar de algemene kampioen veel duidelijker. 
Dit voortaan elk jaar zo doen. 

o Kampioensvlaggen: als vaste taak in het draaiboek zetten. Waren nu 
veel te laat weggezet. 

o Tombola:  Heeft een mooi bedrag opgeleverd maar er waren veel 
kleine prijsjes. Siep en Sita nemen dit mee voor volgend jaar. 

o Helpers bij de show krijgen voortaan gratis koffie. 
o Thema show: we zijn de Frieslandshow, volgend jaar meer aandacht 

aan het Friese aspect geven. Dit wordt meegenomen. Jelle zegt dat 
hij erebogen heeft voor tussen de kooien, deze zetten we graag in 
volgend jaar. Jelle geeft de afstanden/maten door.  Zo kan er met de 
opbouw rekening mee gehouden worden. 

o De tentoonstellingscommissie wordt in april of mei weer bij elkaar 
geroepen, dan kunnen al taken verdeeld worden en plannen uitgezet 
worden. 

o Acties voor publiek: Net als vorig jaar zal weer veel media 
aangeschreven worden. Enkele aanvullingen hierop zijn:  eind 
september een flyer huis aan huis rondom Holwerd.  
De “gele “folder in de Hallumer reclame, Henk Canrinus informeert 
hiervoor. Naar de Stienser omropper en de Bildste post een 
redactioneel stuk met foto sturen. Taak in draaiboek zetten. 

o Sponsoring: Havens vragen we voor de jongdierendag en Kasper 
Faunafood in samenwerking met Wolters voor de Frieslandshow. 
 
     Siep Leegstra 

 

 
Prijswinnaars 54e Frieslandshow 

Meer foto’s vindt u op onze site www.pkvfrisia.nl 
 

http://www.pkvfrisia.nl/


Inzender en schrijver op de Frieslandshow 
Hallo ik ben Evert Ringia er is mij gevraagd 
wat mijn ervaringen is, om in te zenden en te 
schrijven bij de Frieslandshow. Zolang ik 
dieren heb, ben begonnen in 1986, stuur ik 
een paar dieren naar de Frieslandshow. De 
eerste jaren met konijnen dat was tot 2002, 
doordat ik het steeds drukker kreeg met 
werken en de konijnen ook z’n aan dacht 
moesten hebben en niet altijd de juiste aan 
dacht kregen, ben ik over gestapt op 
hoenders en wel op het ras New Hampshire.  
Hoenders hebben minder aandacht nodig dan 
konijnen, hok schoonmaken en dergelijke 

dingen, die je 2 keer of 3 maal moet doen in de week. 
In 2003 ben ik begonnen  New Hampshires in te sturen naar de 
Frieslandshow  waar mijn maat Sape de Vries ook met zijn dieren zat, en hij 
had ze goed. Kreeg ik een soort kameraadschap met hem, er was nog iemand 
met New Hampshires kriel ( Jan Rietberg ), waar ik nog steeds een beste 
band mee heb. Het is plezierig om in te zenden naar Dokkum, waar deze 
mannen ook zaten en als we met z’n drieën in de kantine zaten weten jullie 
wel waar het gesprek over ging, niet over Friese kippen. 
Het was voor mij een grote schok dat Sape ongeneeslijk ziek werd en in 2007 
overleed. 
Elk jaar wanneer ik in stuur naar Dokkum, denk ik automatisch aan hem. 
Zoals ook dit jaar wanneer de dieren in de kooien gaan, gaan de gedachten 
automatisch terug naar hem.  Ook dit jaar weer ingestuurd, vond dat mijn 
dieren er wel goed voor stonden, maar het is altijd afwachten wat de 
keurmeester er van vindt; soms denk je het wordt niets en dan valt het reuze 
mee, andersom gebeurt ook. Woensdagavond de dieren ingekooid, even een 
praatje en dan weer naar huis. ‘s morgens weer vroeg op pad, zou die dag bij 
Klaas Molenmaker schrijven, 
een leuke kerel. ‘s Morgens 
om half 9 in de kantine van de 
Trimmer, er waren al wat 
aardig wat mensen.  Even een 
bakje en met iedereen een 
praatje, begin me al aardig 
thuis te voelen bij Frisia. 
 
Om 9 uur schrijven bij Klaas 
Molenmaker eerst bij de Friese 
kippen,  heel leerzaam vooral de pelling , hoe die er uit moeten zien. Het 
mooiste bij het schrijven is de band die je met de km krijgt, de verhalen er 
om heen, hoe het met z’n fok gaat en andere dingen die niet bij de kippen 



thuis hoort. In een klap en een scheet was het half 1, aan de snert, heerlijk 
eten bedankt hier voor. Na het eten moesten we nog een paar dieren keuren 
en dit was binnen een uur gebeurd. Klaas moest z’n beste dieren op papier 
zetten en mijn taak zat er op.. Even naar mijn dieren toe en kijken hoe deze 
gescoord hadden, Hendrik Hoogland liep ook al bij z’n dieren om en met z’n 
tweeën er bij langs, hier bleek dat we het allebei zeer goed hadden gedaan, 
Hendrik had bij de blauwe NH 2xF en dit vind ik een prestatie op zich, blauw 
is een tussenkleur en heel moeilijk om de juiste kleur er op te fokken. De 
dieren van mij hadden 4xF, en dit op 7 dieren, dan doe je het goed. 
Om een uur of 3, begon de eindkeuring van de hoenders en de 
dwerghoenders, hier kwamen  de mooiste dieren van de keurmeester in een 
kooi. Persoonlijk vind ik dit een gouden greep, de dieren worden op de zelfde 
manier beoordeeld als de konijnen in de eindkeuring. 
De eigenaren en de toeschouwers kunnen veel beter zien hoe de kampioen 
naar voren komt. Op het moment dat ik zag welke grote hoenders in de 
kooien zaten, waren er maar 3 die er in zaten er moesten nog 2 komen, zei 
daar voor nog tegen Hendrik we maken allebei kans om 1 van ons dieren in 
deze kooien kan plaats nemen, we hadden elk 2x 1eF. Op een bepaald 
moment kwam Evert Visser met een New Hampshire en had een zwarte 
staart bleek die van mij te zijn.Dan doe je mee met de eindkeuring en dat is 
spannend. De keurmeesters kwamen met de bordjes om hoog en de 10 en 
bleven maar uit, nu is de New Hampshire aan de beurt riep Siep Leegstra en 
de keurmeesters hielden alle 3 een 10 om hoog, hoger kan niet dus kampioen, 
ben al een paar keer kampioen geweest, maar het went nooit. We hebben nog 
een mededeling riepen de keurmeesters de NH word verhoogd tot een U, op 
dat moment word je toch een beetje emotioneel en trots. Nog even wat om 
gehangen en bij de dieren langs geweest. Het liep al naar 5 uur, ben naar huis 
gereden als een trotse fokker. Op het moment dat ik in de huiskamer zat ging 
de telefoon met veel felicitaties uit het hele land, dit ging de hele avond door. 
Volgende dag ben ik met Cok van Zuilen, naar de prijsuitreiking gegaan.  

Ben niet zo’n man die op de voor 
grond moet treden, laat mij maar 
een beetje op de achtergrond.  
Maar ja, je hebt wel eens van die 
verplichtingen, en het viel me 
reuze mee. Even een praatje met 
Van der Ploeg,  noemde me een 
topfokker, dat ontkende ik; ik 
ben meer een liefhebber. 
Zaterdagmiddag uit kooien, na 
een mooie en succesvolle week 
in de Trimmer, volgend jaar maar 
eens in Holwerd in sturen. 
 

      Groetnis Evert Ringia 



Clubcompetitie Harkema 27 sept.2016 
Altijd een gezellige avond 
in de Klok in Harkema.  
De jaarlijkse 
clubcompetitie eind 
september. Ook dit jaar 
deed Frisia een gooi naar 
de prijzen. En dit lukte. 
Zowel bij de hoenders als 
bij de konijnen werden we 
2e (konijnen gedeeld 2e) 
 

Hieronder de scores van de avond: 

 
 

 



 
 

 

 
 

 
 

Het bestuur van P.K.V. Frisia Dokkum e.o.  
wenst iedereen een goede Kerst en  

een Gezond en Gelukkig  Nieuwjaar 

2017 



 
 

Activiteiten agenda 2016 
 

We zijn er weer door… 
Nieuwe activiteiten in 2017 leest u in de volgende Us Hobby 2017 nr. 1 
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